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آن هایی که با بسکتبال بانوان مشهد 
ارتباط دارند، قطعا با دوقلوهای این 
رشته آشنا هستند. عاطفه و بهاره 
لیست  بسکتبا هر  ا خو  2  ، ر ا بد کتا
مشهدی، که نزدیک به 20 سال است 
ــب خــود را با تــوپ بسکتبال  روزوش
سر کرده اند و از همان ده سالگی یک پای 
ثابت تیم های استان در مسابقات مختلف 
ند؛  آموزشگاهی و بعد تیم های لیگی بوده ا
2ورزشکار تحصیل کرده که در کنار ورزش 
از تحصیل غافل نشده اند و در مقطع دکترای 
فیزیولوژی ورزشی در حال تحصیل هستند. 
بااین حال در تمام این سال ها مشهدی ها موفق 
نشدند تا پیراهن تیم های ملی بسکتبال بانوان را 
حتی یک بار به تن کنند تا همین سال گذشته 
که بالاخره طلسم شکست و نام مشهدی ها نیز 
در بین اسامی دعوت شده به تیم های ملی قرار 
گرفت. در کنار مصدومیت بهاره کتابدار از ناحیه 
رباط زانو و دوری چندین ماهه از تمرینات و 
مسابقات، بعد از چندین سال انتظار عاطفه 
کتابدار به اردوی تیم ملی دعوت شد. این بانوی 
ورزشکار در ادامه به این سؤال که چرا تابه حال 
ملی پوشی از مشهد نداشته ایم و تیم بسکتبال 
بانوان در بیشتر مواقع در انحصار تهرانی ها بوده 
است، پاسخ می دهد.  کتابدار با اشاره به دعوت 

فدراسیون برای حضور در اردوهای تیم ملی 
گفت: امسال در 2 دوره اردو حضور داشتم؛ 
یکی 27 فروردین ماه و دیگری 29خرداد که در 
آخرین اردو 47 نفر در 2 گروه و 2 نوبت در تهران 
حاضر شدند که درنهایت فقط 23 نفر به اردوی 
بعدی دعوت شدند و دیگر نامی از مشهد در بین 
این ورزشکاران وجود نداشت. او با بیان اینکه 
انتخاب افراد دعوت شده سروصدای زیادی 
در فضای مجازی و در بین بسکتبالیست ها 
به راه انداخت، اظهار کرد: از بین 23 بازیکن 
منتخب، 14بسکتبالیست از تهران و 4 ورزشکار 
اصفهانی بودند که همین موضوع باعث گلایه 
بسکتبالیست های دیگراستان ها شد و این 
درحالی بود که در بین بازیکنانی که دعوت شده 
بودند، کسانی بودند که شاید از سطح تیم ملی 
پایین تر بودند و بازیکنان خیلی بهتری نیز حضور 

داشتند که به مرحله بعدی نرسیدند.

 همیشه فرصت در اختیار تهرانی ها بوده است

بسکتبالیست مشهدی ادامه داد: این اتفاق تنها 
مختص امسال نیست، سال هاست که رویکرد 
و همیشه  ســت  ا به همین شکل  سیون  فدرا
فرصت ها در اختیار پایتخت نشینان بوده است. 
در تمام این سال ها که به صورت حرفه ای به 
بسکتبال پرداخته ایم، بارها اسامی ما ازسوی 

استان به فدراسیون ارسال می شد؛ اما خبری از 
دعوت نبود و برای ما هم جالب بود امسال بعد 
از این همه مدت، فدراسیون به خراسان هم 
نگاهی کرد، اما درنهایت مشخص شد که این 
توجه هم تشریفاتی بوده است.   او خاطرنشان 
کرد: از سال های دور بازیکنان تهرانی از سنین 
هفده هجده سالگی به اردوها دعوت شده و در 
تمرینات حرفه ای بوده اند و قطعا الان به درجه 
بسیار خوبی از آمادگی رسیده اند. حرف ما 
این است که این موقعیت برای همه بچه ها در 
استان های دیگر یکسان نبوده و فدراسیون به ما 
این فرصت را نداد. زمانی که بسکتبال را شروع 
کردیم، تمام مسابقات محدود به رقابت های 
آموزشگاهی بود و تا زمــان دبیرستان فقط 
تابستان ها در مسابقات کشوری مدارس شرکت 
می کردیم و خبری از لیگ نبود. بعد از آن لیگ 
بانوان آغاز شد و توانستیم در مسابقات حاضر 
شویم. سابقه بازی در لیگ دسته یک و سوپرلیگ 
را به دست آوردیم و باتجربه تر شدیم؛ اما برای 
رسیدن به تیم ملی خیلی دیر بود. کتابدار افزود: 
شرایط الان تغییر کرده است. درحال حاضر غزل 
هژبر، دیگربسکتبالیست جوان مشهدی، که در 
اردوی آخر نیز همراه من حضور داشت، فرصت 
بهتری دارد. او سال گذشته توانست در تیم ملی 
زیر 18 سال حاضر شود و به مسابقات اعزام شد 

و در این چند سال در لیگ  بازی کرده است و 
قطعا فرصت های خیلی بیشتری دارد تا بتواند 
پیراهن تیم ملی را بپوشد؛ اما تابه حال کسی از 
دختران مشهد نبوده است که بتواند عضو تیم 

ملی بزرگ سالان شود.

 احساس می کنم دیگر دیر شده است

این بانوی ورزشکار درباره پیش بینی خود از 
ملی پوش شدن در این سال ها که به صورت 
حرفه ای بسکتبال را پیگیری می کرد، تصریح 
کرد: فکر می کردم باید خیلی زودتر این اتفاق 
می افتاد و 5 سال پیش به تیم ملی دعوت 
می شدیم؛ اما حالا کمی دیر شده و حداقل برای 
ثبات در تیم ملی به زمانی هفت ساله نیاز است 
و من نهایتا تا سه چهار سال دیگر در لیگ بازی 
کنم. هیچ وقت شهرستانی ها در بسکتبال دیده 
نشده اند و فرصت لازم را برای نمایش توانایی های 
ند. مطمئن هستم اگر شرایط  خود نداشته ا
برابری در اختیار ما قرار می دادند، ما نیز امروز 

جایگاه باثباتی در تیم ملی داشتیم.

 امیدوارم امسال بازیکنان دغدغه اسپانسر 

نداشته باشند

او گفت:لیگ  از حدود سال90 لیگ شروع شد 
و مشهد در لیگ های دسته2 و یک و سوپرلیگ 
تیم داری کرد. در دسته یک موفق شدیم تیم را 
به سوپرلیگB برسانیم و بعد از آن به سوپرلیگ
A کشور صعود کردیم و 2 سال جزو 8 تیم 
برتر باقی ماندیم؛ اما سال قبل باوجود کسب 
نستیم  سهمیه به دلیل نبود حامی مالی نتوا
ــازی کنیم و در همان سال  در سوپرلیگ ب
دوباره از لیگ یک خود را به لیگ برتر رساندیم. 
امسال قول هایی بــرای حمایت شنیده شده 
ــر گرفته  است و امیدواریم تصمیمات زودت
 شود تا تیم با آمادگی کامل در مسابقات حاضر 
م  تما زیکنان  با ینکه  ا بیان  با  ر  بدا کتا شود.
خواسته شان سالن، زمان تمرینی مناسب و داشتن 
آرامش با حضور اسپانسر است، گفت: در دوره های 
قبل گاهی بدترین زمان های تمرینی سالن برای 
تیم درنظر گرفته می شد که خیلی از بچه ها 
نمی توانستند حاضر شوند و تمرینات نامنظم بود یا 
شب قبل از اعزام اعلام می شد که به دلیل نرسیدن 
پول اعزام نمی شویم. چنین اتفاقاتی تمرکز را از 
بازیکنان می گیرد. امیدواریم اسپانسری روی کار 
بیاید که بازیکنان را درگیر موضوعاتی این چنینی 
نکند و تمام دغدغه آن ها بحث فنی و عملکرد در 
زمین باشد. دراین صورت می توانیم قول دهیم 
 که باوجود تیم های متمول، جزو 6 تیم صدر 

جدول باشیم.

همیشه فرصت در اختیار تهرانی ها بوده است!
گفت وگوی شهرآرا  با عاطفه کتابدار، بازیکن باتجربه بسکتبال مشهد

تیم ملی والیبال ایران که دومین حضورش در مرحله 
نهایی لیگ ملت ها را تجربه می کند، امیدوار است این بار 
تاریخ سازی کند و برای نخستین بار یکی از سکوهای 
برتر را به خود اختصاص دهد. مرحله مقدماتی لیگ 
ملت های والیبال، روز جمعه 10خردادماه سال جاری، 
با حضور 16 تیم آرژانتین، استرالیا، برزیل، بلغارستان، 
کانادا، چین، فرانسه، آلمان، ایــران، ایتالیا، ژاپن، 
لهستان، پرتغال، روسیه، صربستان و آمریکا آغاز شد 
و در پایان، شاگردان ایگور کولاکوویچ موفق شدند با 
کسب 12 پیروزی و 36 امتیاز در جایگاه دوم جدول 

02رده بندی به کار خود در این مرحله...

گپوگفتیباکاظممستحقیراد
کهپینگپنگمشهدراباناماودرکشورمیشناسند
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دوئل های داغ
در ینگه دنیا

کارکردن در مشهد سخت است
04

برگزاری المپیاد ورزشی در محلات
دهمین المپیاد ورزشی محلات مشهد در بخش بانوان 
برگزار می شود. این دوره از مسابقات که ازسوی تربیت بدنی 
شهرداری مشهد اجرا می شود، با شعار »من مشهد را دوست 
دارم« در رشته های مختلف پیگیری خواهد شد. این 
مسابقات در تمامی محلات مشهد در رشته های والیبال، 
بسکتبال، فوتسال، آمادگی جسمانی، داژبال و هفت سنگ 
برگزار می شود که براساس تقویم این جشنواره، تا مردادماه 
افراد علاقه مند فرصت ثبت نام از طریق شهرداری منطقه 
محل زندگی خود را دارند و رقابت ها از شهریورماه آغاز 

می شود.  

بوستان ریحانه  میزبان همایش 
بزرگ دوچرخه سواری روز دختر

بانوان دوچرخه سوار در روز »دختر« پا به رکاب می شوند. 
به همت معاونت سلامت و تربیت بدنی شهرداری مشهد و با 
همکاری هیئت دوچرخه سواری استان، به مناسبت ولادت 
حضرت معصومه)س(  روز جمعه 14 تیرماه از ساعت 7:30 
صبح همایش بزرگ دوچرخه سواری بانوان با شعار »ورزش 

بیشتر، جسم سالم تر« در بوستان ریحانه برگزار می شود.

اعلام زمان  تست  تیم 
فوتسال بانوان استان 

زمان برگزاری تست تیم فوتسال بانوان خراسان رضوی 
ازسوی هیئت فوتبال استان اعلام شد. براین اساس روزهای 
پنجشنبه و جمعه 13و 14تیرماه این تست در سالن شهید 
صیاد شیرازی مشهد برگزار می شود. تیم فوتسال بانوان 
خود را برای برگزاری فصل جدید لیگ برتر آماده می کند و 
برای شناخت استعدادهای جدید نماینده استان این تست 

برگزار می شود و حضور برای علاقه مندان آزاد است.

برگزاری همایش استعدادیابی
 و ثبت رکورد بانوان

همایش استعدادیابی ثبت رکوردهای ورزشی بانوان 
در مشهد پیگیری می شود. این همایش به مشارکت 
کمیته های ایروبیک، آمادگی جسمانی، کراسفیت، یوگا، 
بادی پامپ و باراوسل برگزار می شود که علاقه مندان 
می توانند در رشته های مختلف همچون درازنشست 
با توپ مدیسن، پرش طول، صلیب، پلانک، دوی 4 در9 
متر، طناب زدن، اسکات و باکس جامپ شرکت کنند که 
حضور آن ها مستلزم فیش واریزی ده هزارتومانی و کپی 
بیمه ورزشی و کارت ملی است. این مسابقات روز جمعه 
4مردادماه از ساعت8 تا 13 در سالن شهرستانی واقع در 

بولوار فکوری اجرا می شود.
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جشن رونمایی از پیراهن باشگاه فوتسال فرش آرا مشهد 
برای حضور در لیگ برتر سال98 برگزار شد. روز گذشته 
سالن اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوی 
میزبان احسان اصولی رئیس هیئت فوتبال خراسان رضوی 
و رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر مشهد، نوری 
معاون سلامت و تربیت بدنی شهرداری مشهد، مرتضایی 
مدیرعامل فرش آرا، کادر فنی و بازیکنان این باشگاه و 
اصحاب رسانه بود تا از پیراهن و بازیکنان خود برای لیگ 
برتر فوتسال رونمایی کند. مرتضایی، مدیرعامل باشگاه، 
اولین سخنران این مراسم بود که در ابتدا از حمایت های 
مدیریت شهری قدردانی کرد که باعث حضور پرقدرت 
فرش آرا در لیگ برتر شده است. وی همچنین حضور پرشور 
هواداران در بازی های فصل گذشته را سرمایه اصلی باشگاه 
دانست که توانسته است برای جوانان و ورزش دوستان 

مشهدی شور ونشاط بیافریند

 سرمایه گذاری در ورزش هزینه نیست

اصولی که دومین سخنران این مراسم بود، به ضرورت 
رعایت مسائل فرهنگی در باشگاه های فرهنگی ورزشی 
تأکید کرد و گفت: باشگاه فرش آرا از آن دسته باشگاه هایی 
است که هم کار فرهنگی می کند و هم در ورزش عملکرد 
خوبی دارد. این مجموعه همچنین با حضور در بخش 
صنعت سهم زیادی در اشتغال زایی و اقتصاد استان دارد. 
وی افزود: فرش آرا توانسته است با رعایت تمامی مؤلفه های 
فرهنگی در کنار مسائل فنی و رقابت سالم، نماینده ای 
شایسته برای ورزش مشهد در لیگ برتر فوتسال باشد 
که امیدوارم امسال هم بتواند با حضور پرقدرت برای 
مشهدی ها افتخارآفرینی کند. اصولی همچنین در ادامه 
صحبت های خود به حمایت مدیریت شهری از تیم های 
ورزشی اشاره کرد و گفت: ما هرچه در ورزش هزینه کنیم، 
سرمایه گذاری برای پیشگیری از آسیب ها و معضلات 
اجتماعی خواهد بود که به سلامت شهر کمک می کند و 
می تواند توسعه دهنده امید و نشاط برای شهروندان باشد. 
در ادامه این مراسم بازیکنان فرش آرا با لباس جدید این 
باشگاه عکس یادگاری گرفتند. پس از این برنامه، مجید 
مرتضایی در سخنانی کوتاه از حمایت های هــواداران، 

مسئولان و رسانه ها تشکر کرد. 

برگزاری جشن رونمایی
 از پیراهن باشگاه فرش آرا

ایزدیار بعد از جاکارتا 
برنامه مشخصی نداشته است
به مدال آوران 2020  از 2/5 تا 5  میلیون تومان حقوق می دهیم

از برگزاری جشن تولد
تا حرف های خبرساز قهرمانی

در نشست هیئت انجمن های ورزشی استان چه گذشت؟

تاکتیک استراماچونی
 حمله به عمق

ما فوتبالی ها 
هوای همدیگر را نداریم!
گپ وگفت با اسماعیل خرسندی، پیش کسوت تیم فوتبال هدف گلکار
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04

ایران با ویلموتس
 موفق خواهد شد

استیون بیت آشور، مدافع ایرانی تیم لس آنجلس آمریکا، معتقد 
است که انتخاب مارک ویلموتس به عنوان سرمربی تیم ملی 
به درستی صورت گرفته است. درخشش استیون بیت آشور در 
لیگ MLS سال جاری، دوباره این بازیکن را به یکی از گزینه های 

02دعوت شدن به تیم ملی تبدیل ...

استارت پرسپولیس آرژانتینی
کالدرون با سرخ پوشان توافق کرد و به تمرین رفت
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 فوتبالیست جوان آلمانی که در فینال رقابت های 
زیر 21سال اروپا برای آلمان بازی کرد و گلی زیبا وارد 
دروازه اسپانیا کرد، از پدرومادری افغان و پناهنده 
به دنیا آمده است. ندیم امیری، فوتبالیست آلمانی 
افغانی الاصل، یکی از پدیده های جوان و آینده دار 
فوتبال این کشور به حساب می آید. امیری که در 
باشگاه هوفنهایم عضویت دارد، در فینال رقابت های 
زیر 21سال اروپا، در بازی آلمان و اسپانیا در اواخر 
بازی یک گل زیبا برای ژرمن ها به ثمر رساند ولی 
آلمان در نهایت نتوانست از پس اسپانیا برآید و به 
کسب عنوان نایب قهرمانی قناعت کرد. ندیم امیری 
که از پدرومادری افغانستانی و پناهنده به آلمان، 
به دنیا آمده است، برای رسیدن به این جایگاه 
راهی طولانی، پرفرازونشیب و دشوار را پشت سر 
گذاشته، ولی حالا که در آستانه تبدیل شدن به 
یکی از ستاره های فوتبال اروپا قرار دارد، گذشته 
خود را از یاد نبرده است. پدرومادر ندیم در دهه 80 
میلادی، افغانستان جنگ زده را ترک کردند و با سفر 
به آلمان در شهر لودویگزهافن ساکن شدند. ندیم 
در اکتبر 1996 در این شهر آلمانی به دنیا آمد و به 
لطف ایثار و تلاش های پدر ومادرش فرصت این را 
پیدا کرد که آرزوهای فوتبالی خود را دنبال کند. 
پدرو مادر امیری برای اینکه 2 پسرشان نوید و ندیم 

بتوانند آموزش فوتبال ببینند و درنهایت به عنوان 
فوتبالیست به باشگاه های حرفه ای ملحق شوند، گاه 
حتی مجبور بودند هم زمان چند شغل داشته باشند. 
با اینکه نوید امیری بیشتر دوران فوتبالی خود را در 
لیگ های دسته های پایین تر آلمان بازی کرده است، 
ولی ندیم با پیوستن به هوفنهایم که در بوندس لیگا 
حضور دارد، به یکی از پدیده های درخشان فوتبال 
آلمان تبدیل شده است. ندیم امیری از پانزده سالگی 
به آکادمی جوانان هوفنهایم پیوسته و زیرنظر 

یولیان ناگلزمان به یک هافبک تهاجمی پرانرژی و 
با هوش تاکتیکی بالا تبدیل شده است. این دو در 
فصل 2013-2014 قهرمان بوندس لیگای زیر 
19سال  شوند و امیری در فینال که با پیروزی 0-5 
هوفنهایم مقابل هانوفر به پایان رسید 2 گل به ثمر 
می رساند. امیری در فوریه 2015 اولین بازی خود در 
بوندس لیگا را انجام داد و یک سال بعد که ناگلزمان، 
سرمربی سابق او در تیم جوانان، هدایت هوفنهایم را 
به دست می گیرد، کم کم به یکی از بازیکنان فیکس 

این باشگاه بوندس لیگایی تبدیل شد. ندیم امیری 
از آن زمان تا امروز 106 بازی در بوندس لیگا انجام 
داده و برای هوفنهایم 11 گل به ثمر رسانده و 13 
پاس گل داده است. امیری در مارس 2016 به تیم 
ملی زیر 21سال آلمان دعوت شد و در رقابت های 
انتخابی رقابت های اروپایی این رده سنی اولین 
بازی ملی اش را انجام داد. بعد از فصل درخشان 
امیری در هوفنهایم در فصل 2016-2017 او 
ازسوی اشتفان کونتس برای حضور در رقابت های 
زیر 21سال اروپایی به تیم ملی آلمان دعوت شد و با 
پیروزی 1بر0 آلمان مقابل اسپانیا در فینال، دومین 
قهرمانی اروپا را برای ژرمن ها به ارمغان  آورد. 2 سال 
بعد از آن روزها حالا ندیم امیری در رقابت های زیر 
21سال اروپا به همراه آلمان بار دیگر به فینال راه 
یافت و این بار اتفاقا گل زیبایی وارد دروازه اسپانیا 
کرد ولی نتوانست  باعث قهرمانی دوباره ژرمن ها 
شود.؛اما ندیم امیری حالا جایگاه خود را به عنوان 
یکی از بهترین پدیده های جوان فوتبال آلمان 
تثبیت کرده است و انتظار می رود با سخت کوشی 
و تعهدی که در او دیده می شود، در آینده به ستاره ای 
در حد بزرگان نسل پیش فوتبال آلمان مانند مانوئل 
نویر، متس هوملس، مسوت اوزیل و دیگران تبدیل 

شود.

از سرزمین جنگ زده تا سرزمین رؤیاها
همه چیز درباره ندیم امیری، اولین بازیکن افغانستانی که پیراهن ژرمن ها را پوشید
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کاسیاس در هوای بازگشت

حدود یک ماه قبل خبر حمله خفیف قلبی ایکر کاسیاس، دروازه بان محبوب 
و سابق رئال مادرید در رسانه ها منتشر شد و وی چند روزی به همین دلیل در 
بیمارستان بستری شد. کاسیاس در هنگام مرخص شدن حرفی از آینده و 
احتمال خداحافظی از فوتبال نزد و حالا به نظر می رسد او قصد دارد فصل بعد 
هم به حضور در میادین ادامه دهد. دیروز تمرینات پیش فصل باشگاه پورتو آغاز 
شد و تصاویری از حضور ایکر کاسیاس در اردوی این تیم و در کنار دیگر بازیکنان 
منتشر شده است. البته هنوز خود کاسیاس واکنشی درباره ادامه حضور در 
عرصه فوتبال نداشته اما به نظر می رسد وی مشکلی برای بازی کردن ندارد و 

فصل بعد نیز می تواند برای پورتو به میدان برود. 

راشفورد با منچستر تمدید کرد

سرانجام اتفاقی که هواداران منچستریونایتد منتظرش بودند رخ داد و مارکوس 
راشفورد قراردادش را 4 سال دیگر تمدید کرد. او که پیشنهادهایی از دیگر تیم 
ها از جمله بارسلونا داشت، هفته گذشته با سران یونایتد به توافق رسید و امروز 
رسما قرارداد خود را تا سال 2023 تمدید کرد. بندی در قرارداد او وجود دارد 
که به یونایتد اجازه تمدید تا 2024 را هم می دهد. قرارداد قبلی راشفورد تا 
2020 اعتبار داشت و سران باشگاه در تلاش بودند تا قرارداد این مهاجم جوان و 

ملی پوش را تمدید کنند. 

پاسخ منفی لوکا مودریچ به پیشنهاد میلان

زوانومیر بوبان، مدیر تیم های فوتبال باشگاه میلان در تلاش بود تا لوکا مودریچ 
را برای جدایی از رئال و پیوستن به میلان متقاعد کند. طبق ادعای گاتزتا 
دلواسپورت، بوبان اخیرا در تماس با لوکا مودریچ، ستاره کروات رئال قصد داشت 
او را برای پیوستن به میلان متقاعد کند اما مودریچ به پیشنهاد الگوی خود پاسخ 
منفی داد. بهترین بازیکن دنیا در سال 2018 که سال قبل نیز از اینتر پیشنهاد 
داشت، ضمن عذرخواهی از بوبان به او گفته است که تنها به رئال و درخشش زیر 
نظر زیدان فکر می کند. مودریچ سال گذشته پس از دریافت توپ طلا به بوبان 

اشاره کرده بود و از او به عنوان الگوی فوتبالی اش یاد کرد. 

تیم  نی  یرا ا فع  بیت آشور، مدا استیون 
لس آنجلس آمریکا، معتقد است که انتخاب 
مارک ویلموتس به عنوان سرمربی تیم ملی 
به درستی صورت گرفته است. درخشش 
استیون بیت آشور در لیگ MLS سال جاری، 
دوباره این بازیکن را به یکی از گزینه های 
دعوت شدن به تیم ملی تبدیل کرده است. 
بازیکنی که در جام جهانی2014 تیم ملی را 
همراهی کرد و پیش از جام جهانی2018 نیز 
در فهرست اولیه کی روش قرار گرفته بود، 
می گوید که ایران با مارک ویلموتس روزهای 
روشنی را تجربه خواهد کرد. بیت آشور درباره 
آخرین وضعیتش در لیگ آمریکا گفت: امسال 
یکی از بهترین سال های دوران حرفه ای من 
است. هم از مرز 20هزار دقیقه بازی گذشتم 
و هم در تیم منتخب سال قرار گرفتم. فکر 
می کنم اولین ایرانی باشم که در یک لیگ 
خارجی بیش از 20هزار دقیقه بازی کرده 
است و البته سال گذشته مسئولان باشگاه 
لس آنجلس به افتخار ایران و به احترام من 
اولین پیراهن را با نوشته فارسی به طرف داران 
عرضه کردند. مدافع راست تیم لس آنجلس 
درباره تیم ملی ایران و سرمربی جدیدش هم 
گفت: رؤیای کودکی و آرزوی خانوادگی من 

بازی در تیم ایران بود. با قلبم ایران را انتخاب 
کردم و باوجود برخی ناملایمات، هیچ وقت 
هم پشیمان نشدم. کی روش مربی بزرگی 
بود که خدمات زیادی به فوتبال ایران کردند 
ویلموتس در فوتبال بلژیک که شعار آن 
»بجنگ و توپ بگیر و به سرعت پاس بده« رشد 
کرده است. فکر می کنم تیم ایران با ویلموتس 

روزهای روشن تری را تجربه خواهد کرد؛ البته 
انتخابی خوب صورت گرفته و به همین دلیل 
پیش بینی شخصی من این است که تیم تحت 
هدایت ویلموتس می تواند موفق باشد. حتی 
در جام جهانی هم می تواند به موفقیت برسد 
و تیم ایران آینده خوبی با این مربی دارد.  فکر 
می کنم او جانشین خوبی برای کی روش است 
و یک کارنامه عالی دارد. همه باید کمک کنند 
تا تیم ملی تحت هدایت ویلموتس فرصت 
کافی برای اجرای تفکرات جدید را داشته 

باشد. مطمئن باشید 
ــران  ی ا فوتبال 
مــزد ایــن صبر و 
 اعتماد را خواهد

 گرفت. 

ایران با ویلموتس
 موفق خواهد شد

اولین ایرانی هستم که در یک لیگ خارجی 20هزار دقیقه بازی کرده است

باشگاه پرسپولیس پس از پشت سر گذاشتن  
ــزرگ طی 2 هفته، بالاخره به  بحرانی ب
آرامش نسبی دست یافت تا گابریل کالدرون 
آرژانتینی با در اختیار گرفتن سکان هدایت 
پرسپولیس مدعی و قدرتمند، به تمامی 
شائبه ها و اما و اگر ها پایان بدهد و تمامی 
ذره بین ها بر روی نام این مرد سرشناس 
فوتبال جهان قرار بگیرد. کالدرون بعد از 
حضور در تهران و اسکان در هتل، صبح دیروز 
در جلسه ای با مدیران این تیم حاضر شده تا 
در خصوص آخرین شرایط برای همکاری 
طرفین به بحث و تبادل نظر بپردازند.در این 
جلسه شرایط قرارداد و مدت آن، همچنین 
شرایط فهرست پرسپولیس و دستیاران وی 
مورد بحث قرار گرفت. برخلاف گمانه زنی ها 
در کادرفنی این مربی آرژانتینی، پسر او به 
عنوان مربی بدن ساز حضور ندارد و دستیاران 
او 2نفر خواهند بود که به نظر می رسد به مربی 
دروازه بانان و همچنین دستیار اول اختصاص 
داشته باشد. بر این اساس پرسپولیس علاوه بر 
ادامه همکاری با کریم باقری به عنوان یکی از 
دستیاران این مربی، باید به دنبال یک مربی 

بدن ساز نیز باشد.

 تکیه کالدرون بر تاج و تخت برانکو
ــدو ورودش به باشگاه  ــدرون در ب کــال
پرسپولیس ثابت کرد که بی نهایت مشتاق 
پیدا کردن شناختی مناسب از وضعیت 
باشگاه و اعضای آن است و به سرعت  پس از 
حاصل کردن توافق نهایی با مدیران خود، 
در سالن ساختمان مدیریت به راه افتاد 
تا از نقطه به نقطه اتاق فکر تیم جدیدش 
بازدید کند و پس از آن به صورت سرزده به 
سراغ شاگردانی که حسابی از آنها تمجید 
کرده بود برود و با آن ها ملاقاتی کوتاه داشته 
باشد و حس خوبش را به آن ها منتقل کند. 
نه و  گابریل در اقدامی بسیار هوشمندا
جالب، به سرعت به سراغ همان میز و اتاق 
کاری رفت که برانکو سناریوی 3 قهرمانی 
پیاپی پرسپولیس را در آنجا نوشته بود و 
ضمن تکیه زدن بر صندلی سابق پروفسور، 
از عکاسان خواست تا از او چند عکس بگیرند 
و آن را منتشر کنند، چرا که او می خواست 
به فوتبال ایران و آسیا ثابت کند که تاج 
و تخت برانکو، اکنون در اختیار اوست و 
فرمانروای ارتش سرخ، کسی نیست جز 
گابریل کالدرون! همان آرژانتینی مشهور 

و جاه طلب!

 اولین تمرین زیر نظر مرد آرژانتینی
پس از حضور کالدرون در ورزشگاه شهید 
ــرج عرب،  کاظمی جلسه ای با حضور ای
کالدرون، کریم باقری و محسن خلیلی برگزار 
شد. پس از این نشست سرمربی به رختکن 
بازیکنان رفت تا مدیرعامل باشگاه وی را 
به اعضای تیم معرفی کند. سرمربی جدید 
پرسپولیس همچنین دقایقی با کریم باقری به 
گفت وگو پرداخت. سرمربی 59 ساله آرژانتینی 
تیم فوتبال پرسپولیس پس از اینکه دیروز با 
مدیران باشگاه به توافق نهایی دست پیدا کرد، 
اولین جلسه تمرینی را از روی سکوها نظاره کرد 
تا از امروز خودش اوضاع تیم را در دست بگیرد.  
در جلسه تمرینی عصر دیروز بازیکنان ابتدا 
به دویدن و انجام حرکات کششی و سرعتی 
پرداختند و پس از آن در قالب دو تیم، به فوتبال 
هدفمند روی آوردند. عبور از موانع و دوهای 
کوتاه بخش بعدی تمرین بود و پس از آن کریم 
باقری، بازیکنان را به دو تیم قرمز و سبز تقسیم 
کرد و فوتبال در دو سوم از زمین در دستور 
کار قرار گرفت. تلاش مضاعف و بازی خوب 
پرسپولیسی ها نظر سرمربی جدید این تیم 
را جلب کرد. پس از پایان فوتبال تحت فشار، 
بازیکنان با انجام حرکات کششی و نرمشی 

بدن ها را سرد کردند و راهی رختکن شدند.

 تمرین پرسپولیس از فردا زیر نظر کالدرون
کالدرون دیروز به عنوان تماشاگر تمرین 
سرخ ها را زیر نظر گرفت اما از فردا به شکل 
رسمی در تمرین حضور خواهد یافت. طبق 
هماهنگی های صــورت گرفته، احتمالا 
دستیاران کالدرون امروز به تهران خواهند 
آمد. باتوجه به اینکه سرخ پوشان صبح امروز در 
ایفمارک تست پزشکی را پشت سر می گذارند 
و عصر نیز استراحت خواهند داشت، تمرین 
فردا زیر نظر کادرفنی جدید سرخ ها برگزار 
خواهد شد و کالدرون برای نخستین بار 

هدایت پرسپولیسی ها را در دست می گیرد.

 نشست خبری کالدرون لغو شد
در حالی که قرار بود از ساعت14 امروز در 
هتل آکادمی، گابریل کالدرون در حضور  
خبرنگاران قرارداد رسمی اش با سرخ پوشان 
را امضا کند و پاسخ گوی سؤالات اصحاب 
رسانه باشد، در آخرین ساعات شب گذشته 
با اعلام روابط عمومی باشگاه پرسپولیس، این 
نشست لغو و به زمان دیگری موکول شد. هنوز 

علت اصلی این اتفاق مشخص نیست.

تیم ملی والیبال ایران که دومین 
حضورش در مرحله نهایی لیگ 
ملت ها را تجربه می کند، امیدوار 
است این بار تاریخ سازی کند و 
برای نخستین بار یکی از سکوهای برتر را به خود 
اختصاص دهد. مرحله مقدماتی لیگ ملت های 
والیبال، روز جمعه 10خردادماه سال جاری، با 
، برزیل،  لیا نتین، استرا ا 16 تیم آرژ حضور 
بلغارستان، کانادا، چین، فرانسه، آلمان، ایران، 
ایتالیا، ژاپن، لهستان، پرتغال، روسیه، صربستان و 
آمریکا آغــاز شد و در پایان، شاگردان ایگور 
کولاکوویچ موفق شدند با کسب 12 پیروزی و 36 
امتیاز در جایگاه دوم جدول رده بندی به کار خود 

در این مرحله پایان دهند و راهی دور نهایی شوند.

 اتکا به ستارگان
پیش از اعزام تیم ملی به رقابت ها به اعتقاد برخی 
کارشناسان و اهالی والیبال، لیگ ملت ها فرصتی 
برای به کار گیری بازیکنان جوان بود تا به تجربه آن ها 
اندوخته شود و بازیکنان اصلی نیز استراحت کنند که 
برای رویدادهای مهمی ازجمله انتخابی المپیک آماده 
و به دور از مصدومیت باشند؛ اما برخلاف این دیدگاه ها، 
سرمربی تیم ملی والیبال با ترکیب اصلی مسابقات را 
آغاز کرد و نگاه او برخلاف منتقدان کسب نتیجه در 
این رویداد بود. سرمربی صربستانی ایران گام محکمی 
در مسابقات برداشت و موفق شد با دراختیار داشتن 
ستاره های تیم ملی پس از سال2014 برای دومین بار 

والیبال ایران را راهی دور نهایی کند.

 جوانانی که دیر درخشیدند
بر صربستان در  ز پیروزی تیم ملی برا پس ا
نخستین بازی هفته پنجم، صعود ایران به مرحله 
نهایی با میزبانی شیکاگو قطعی شد تا ایگور در 2 
بازی باقی مانده با خیالی آسوده به جوانان اعتماد 
کند؛ جوانانی که در بازی برابر بلغارستان پاسخ 

اعتماد سرمربی را دادند و با شکست تیم میزبان، 
روز خوبی را برای والیبال ایران رقم زدند و البته 
افسوس اینکه چرا سرمربی زودتر از این ها به این 
جوانان اعتماد نکرد؛ جوانان باانگیزه ای که بسیار 

دیر به آن ها فرصتی برای درخشش داده شد.

 انگیزه و تجربه، 2 سلاح ایگور
حالا تیم ملی ایران با اتکا به ستاره هایی همچون 

سعید معروف، سیدمحمد موسوی، پوریا فیاضی، 
میلاد عبادی پور، امیر غفور، علی شفیعی و جوانان 
باانگیزه ای مانند علی اصغر مجرد، جواد کریمی، 
پوریا یلی، محمدرضا حضرت پور و مؤذن، راهی 
فینال شده  است تا آنجا بتواند برای نخستین بار 
در اقدامی تاریخی والیبال ایران را بر روی سکوی 
لیگ جهانی قرار دهد. انگیزه و تجربه، 2 سلاح 
قدرتمندی است که در دستان ایگور وجود دارد و 

استارت پرسپولیس آرژانتینی
کالدرون با سرخ پوشان توافق کرد و به تمرین رفت

دوئل های داغ در ینگه دنیا  

آمبروزینی

Ambrosini
چه عدد آشنایی!!!

تراشتگن

Ter Stegen
ایبیزای اسپانیا، بهترین مکان 
برای آرامش فکر و روح

ژاوی

Xavi
افتخار بابا

ایران، برزیل و لهستان، در فینال لیگ ملت های والیبال هم گروه شدند



بالاخره دیدار بزرگ کوپاآمریکا فرا رسید و 2 مدعی 
همیشگی این رقابت ها بامداد فردا به مصاف هم 
می روند. رویارویی برزیل و آرژانتین در نیمه نهایی 
کوپاآمریکا می تواند اوج هیجان تورنمنت امسال 
باشد؛ هیجانی به مراتب بالاتر از فینال. تقابل این 2 تیم 
از ناب ترین دشمنی های تاریخ فوتبال است؛ آن هم در 
قدیمی ترین تورنمنت قاره ای این ورزش. اما جدال 
این بار سلسائو و آلبی سلسته صرفا حکم بازدیدی 
دوباره از این تاریخچه رقابت ندارد. آخرین باری که 
برزیل در بلوهوریزنته یک قدم تا رسیدن به فینال 
تورنمنتی بزرگ فاصله داشت، یکی از شب های تلخ  
و تاریک  تاریخ فوتبال مردم این سرزمین رقم خورد 
و با شکست 7بر1 برابر آلمان به پایان رسید. بنابراین 
برزیلی ها برای فراموشی این فاجعه و جلوگیری از 
تکرار آن با تمام جان و دل برابر آرژانتین بازی خواهند 
کرد. مسئله اینجاست که تیم تیته تااینجای تورنمنت 
فقط برابر حریفانی بازی کرده که عملا میل چندانی 
به بیرون آمدن از نیمه زمین خودشان نداشته اند. 
آرژانتین قطعا  وضعیتی متفاوت خواهد داشت؛ 
تیمی که هنوز با مربی موقتش، لیونل اسکالونی، پیش 
می رود. بسیاری از بازیکنانی که اسکالونی با خودش 
به کوپا برده است، برای آینده ملی شان خواهند 
جنگید. اگر این بازیکنان موفق به شکست دادن 

میزبان و به پایان رساندن طلسم بیست وشش ساله 
آلبی سلسته، با بالابردن جام قهرمانی شوند، شاید در 
برنامه های مربی بعدی هم قرار بگیرند؛ اگر نه، بعید 
است این مربی که هنوز هویتش مشخص نیست، 

علاقه خاصی به آن ها نشان دهد.
 مسی- مثلث فیرمینیو، خسوس، کوتینیو

طبق معمول نگاه اول و آخر آرژانتینی ها به ساق های 
شماره10 خودشان است. خود مسی اعتراف کرده 
تورنمنت خوبی را پشت سر نگذاشته است و خیلی 

سخت می توان قهرمانی آرژانتین را تصور کرد که 
مسی ای در اوج نداشته باشد. حتی اگر مسی به 
این اوج بازگردد هم چطور می توان در بازی  به این 
نزدیکی از 2 مهاجم مرکزی جلو او در ترکیب اصلی 
استفاده کرد و در بعُد دفاعی ضربه نخورد؟ نظر 
فول بک های آرژانتین در تقابل با وینگرهای سرعتی 
برزیل دراین باره چیست؟ درآن سوی میدان هم 
ستاره بی چون وچرای طلایی پوشان میزبان، چند 
روز قبل از شروع جام مصدوم شد تا بزرگ ترین غایب 

این رقابت ها نام بگیرد. البته در غیاب او شاگردان 
تیته روی هنرنمایی فیرمینیو، خسوس و کوتینیو 
حساب ویژه ای کرده اند که این آخری، اصلا نتوانست 
به روزهای اوجش برگردد و صدای هواداران را نیز 

درآورد.
 پرو – شیلی؛ بی حال و احتمالا کسل کننده

در دیگربازی این مرحله، 2 تیم پرو و شیلی به مصاف 
هم خواهند رفت. پرو و شیلی درحالی پا به نیمه نهایی 
گذاشته اند که هیچ کدام در 2 بازی قبلی شان موفق 
به بازکردن دروازه حریفان نشده اند. پرو در کل 
تورنمنت فقط در یک بازی موفق به گل زنی شده 
و در 2 بازی اخیرش حتی خطری جدی هم روی 
دروازه حریفانش پدید نیاورده است. به این مخلوط 
چمن خراب پورتو الگره را نیز اضافه کنید تا امیدتان 
برای تماشای بازی  به  یادماندنی، کمتر و کمتر شود. 
اما دراین میان نباید نکات مثبت 2 تیم را نیز نادیده 
گرفت. رینالدو روئدا، مربی ای که در خود شیلی 
به شدت تحت فشار و انتقاد مطبوعاتی و مردمی بود، 
راهی برای تطبیق تیمش با نسل پابه سن گذاشته ای 
که در اختیار دارد پیدا کرده. شاگردان ریکاردو گارکا 
هم بعد از شکست سنگین 0-5 برابر برزیل، خودشان 
را به خوبی مقابل اروگوئه جمع و جور کردند تا 

مهم ترین شگفتی تورنمنت امسال را رقم بزنند.

برخورد غول ها در بلوهوریزنته
فردا 5 بامداد، فینال زودرس کوپا در نیمه نهایی بین آرژانتین و برزیل
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بازیکنتیمکورتریکبلژیکبهاحتمالفراوان
یکفصلدیگربهصورتقرضیدرپرسپولیسبه
میدانخواهدرفت.بعدازمکاتباتصورتگرفته
اینباشگاهبلژیکی،باحضورنادریدرپرسپولیس
یادقرارداداو موافقتکردهامابهاحتمالز
یکسالهوقرضیخواهدبود.بهنظرمیرسدمبلغ
قرارداددائمیاینمدافعبالاباشدوپرسپولیسی

هافعلابهحضوریکسالهاوراضیهستند.

مسئولانباشگاهنفتآبادانپسازمذاکرهو
بررسیگزینههایداخلیوخارجی،درنهایت
بادراگاناسکوچیچسرمربیسابقفولادبه
توافقرسیدند.درصورتیکهدرروندمذاکرات
مشکلیپیشنیاید،اسکوچیچدرلیگنوزدهم
هدایتنفترابرعهدهخواهدداشت.فصل
گذشتهسرجیوهدایتنفتآبادانرابرعهده
داشتکهاینفصلبهلیگعربستانکوچکرد.

باشگاهاینترتاییدکردکهبادیگوگودین،مدافع
سابقاتلتیکومادریدوملیپوشاروگوئهایبرای
انتقالبهاینباشگاهباامضایقراردادیسهساله
بهتوافقرسیدهاست.دراطلاعیهمنتشرشدهاز
سویباشگاهاینترچنینآمده:باشگاهاینترمیلان
بدینوسیلهاعلاممیکندکهبادیگوگودیندر
موردامضایقراردادیکهتاتاریخ3۰ژوئن۲۰۲۲

معتبرخواهدبودبهتوافقرسیدهاست.

Godín Skočić Naderi

ورزشایران

تاریخ انتخابات کشتی مشخص شد

بعد از کش وقوس های فراوان بالاخره طلسم مشخص شدن تاریخ انتخابات 
فدراسیون کشتی شکست و امروز وزارت ورزش از برگزاری انتخابات این فدراسیون 
در تاریخ 26تیرماه خبر داد. دفتر امور مجامع معاونت قهرمانی اعلام کرد چهارشنبه 
26تیرماه، مجمع انتخاباتی رئیس فدراسیون کشتی برگزار می شود. بااین وضعیت 

9 ماه بلاتکلیفی فدراسیون در تاریخ 26تیرماه به پایان می رسد. 

تعیین تکلیف لیگ برتر والیبال تا نیمه مرداد

زمان تعیین تکلیف تیم های حاضر در لیگ برتر والیبال تغییر کرده است و حالا 
تیم ها فرصت کمتری برای تعیین تکلیف دارند. سازمان لیگ والیبال ایران با 
ارسال نامه ای به مدیران عامل باشگاه های حاضر در لیگ برتر اعلام کرد که زمان 
تعیین تکلیف تیم های شرکت کننده در لیگ برتر از تاریخ 31 مرداد 1398 به 
15 مرداد 1398 تغییر کرده است. بدین ترتیب نماینده والیبال خراسان تنها 
حدود یک ماه برای تعیین تکلیف و حفظ سهمیه فرصت دارد و این در حالی است 

که از شهرخودرو به عنوان نماینده جدید والیبال خراسان نام برده می شود.

آغاز اردوهای تیم ملی در غیاب سرمربی

مرحله جدید اردوی تیم ملی بوکس از امروز با حضور 16 بوکسور و در غیاب 
سرمربی تیم ملی آغاز خواهد شد. مسابقات انتخابی تیم ملی بوکس در حالی 
هفته گذشته برگزار شد که در پایان 3 روز رقابت با حضور 40 بوکسور، سرانجام 
16 مشت زن به عنوان نفرات برتر برای حضور در اردوی تیم ملی بزرگ سالان 
بوکس دعوت شدند. اردوهــای تیم ملی در حالی آغاز خواهد شد که علی 
استکی، سرمربی تیم ملی بوکس، برای حضور در دوره مربیگری سه ستاره 
راهی کره جنوبی شده و اردوهای تیم ملی در غیاب سرمربی تیم ملی بوکس 
برگزار می شود. همایون امیری، اصغر اشرفی و غلامرضا کریمی مربیان تیم 
ملی هستند که اردوها در غیاب سرمربی و زیرنظر مربیان برگزار خواهد شد. 
مسابقات جهانی روسیه2019 درحالی اواخر ماه آینده به میزبانی روسیه برگزار 
خواهد شد که تیم ملی بوکس ایران با توجه به شرایط خوبی که دارد، قرار است 

در این رقابت ها حضور داشته باشد. 

دبیر اجرایی کمیته ملی پاراالمپیک در 
نشست خبری که دیروز برگزار شد، گفت: 
تنها کسب سهمیه برای دریافت حقوق 
ورزشکاران کافی نیست و مدال آوری برای 
ما مهم است. براین اساس کسانی که بتوانند 
ــدال آوران پاراالمپیکی قرار  در فهرست م
بگیرند، حقوق دریافت خواهند کرد. هادی 
رضایی در جریان این نشست خبری که در 
محل کمیته ملی پاراالمپیک برگزار شد، 
یکی از سیاست های این کمیته را پرداخت 
حقوق ورزشکاران اعزامی به بازی های 
پاراالمپیک2020 
ــورت  صـ در 
فتن  گر ر ا قر
ست  فهر ر  د
ــدال آوران  مـ
عنوان کرد و 
افزود: بر 

اساس مصوبات و سیاستی که کمیته ملی 
پاراالمپیک دارد، ورزشکارانی که بتوانند 
در بازی های پاراالمپیک2020 بر خلاف 
پیش بینی ما مدال نقره یا برنز خود را به 
طلا تبدیل کنند، قطعا حقوق ما به التفاوت 
آن ها پرداخت خواهد شد. این حقوق نیز 
از ابتدای سال98 در نظر گرفته شده و به 
ورزشکاران مدال آور پس از اینکه در فهرست 
مدال آوران پاراالمپیک قرار گرفتند، حقوق 
ــزار تا 5میلیون تومان،  2میلیون  و500ه
پرداخت می شود. وی درخصوص وضعیت 
شاهین ایزدیار برای کسب سهمیه و حضور 
در بازی های پاراالمپیک2020 نیز اظهار 
کرد: قبل از بازی های پاراآسیایی جاکارتا که 
موفق به کسب 6 مدال طلا شد، 30هزارو500 
دلار به این ورزشکار پرداخت کردیم و 
درحال حاضر نیز پاداش مدال بازی های 
پاراآسیایی جاکارتا را دریافت کرده است، 
بنابراین تصور نمی کنم مشکل مالی داشته 
باشد. البته او بعد از بازی های پاراآسیایی 
به دلیل نداشتن تمرینات منظم تا حدودی 
افت کرده است. ما به او اعلام کردیم که اگر در 
مسابقات لندن کسب سهمیه کند  و  رکورد 
به گونه ای باشد که در فهرست مدال آوران قرار 
بگیرد، از وی حمایت خواهیم کرد؛ ولی وی 
درحال حاضر یک حریف قدَر دارد و پیش بینی 
ما این است که اوشانس کمی برای کسب 
مدال دارد. شاهین ایزدیار قبل از جاکارتا با 
نگاه حرفه ای که داشت، توانست بهترین 
عملکرد را داشته باشد؛ اما بعد از جارکاتا برنامه 

مشخصی نداشت. 

ایزدیار بعد از جاکارتا 
برنامه مشخصی نداشته است

به مدال آوران 2020  از 2/5 تا 5میلیون تومان حقوق می دهیم

سرمربی جدید استقلال در اولین دیدار 
دوستانه برخی از خواسته های خود را نشان 
داد تا بخشی از خصوصیات خود را به نمایش 
بگذارد. اولین تجربه استراماچونی روی 
نیمکت استقلال در یک دیــدار دوستانه 
نه چندان سخت و برابر امیدهای باشگاه بود؛ 
دیداری که استقلال به آسانی پیروز شد و 
خارج از بررسی مسائل فنی می توان برخی 
جزئیات دیگر آن را فعلا نسبت به گذشته 

بررسی کرد.

 اولین شباهت؛ یک هافبک دفاعی، 2 

رأس جلو
استقلال در مقاطع زیادی در حضور شفر 
با یک هافبک دفاعی و 2 رأس جلو به میدان 
می رفت و استراماچونی در اولین گام از این 
سیستم استفاده کرد. آذری و شجاعیان 
جلوتر از ریگی، هافبک های استقلال بودند 
تا آبی ها آرایش خیلی متفاوتی را حداقل از 
نظر جای گیری نداشته باشند. این سبک از 
قرارگیری هافبک ها در زمین نشان می دهد 
که سرمربی ایتالیایی خیلی به اصول دفاعی 
زادگاه خود پایبند نیست و تیم او قصد دارد 
منطبق بر خواسته هواداران و البته با نزدیکی 
به معیارهای فوتبال زیبا، در زمین حاضر 
شود؛ موضوعی که البته ریسک دریافت گل را 
افزایش می دهد، اما شاید بتواند خیلی سریع او 

را به چهره ای محبوب تبدیل کند.

 اولین تفاوت؛ عاشق عمق
فیلم های منتشرشده از گل های استقلال 
نشان می دهد که آبی ها با استراماچونی 
به دنبال استفاده بیشتر از عمق هستند؛ گل 
زیبای دشتی در صحنه گل چهارم، گل دوم 
مرتضی تبریزی و حتی گل بلبلی با حرکات از 
مرکز به ثمر رسیدند و تنها گل باقری بود که 
با حرکت غفوری از سمت راست ثبت شد. 
استقلال در سال ها و دهه های اخیر همواره 
تیمی متکی بر ارسال از کناره ها و استفاده 
از جناحین برای گل زنی بود و تغییر این 
سبک بازی برای آبی ها در اولین سال بعد از 
کناررفتن بال راستی مانند خسرو حیدری، 
می تواند یک اقدام انقلابی برای آبی ها لقب 
بگیرد؛ اقدامی که انجام دادن آن ابزارهای 

مهمی را می طلبد.

 دومین شباهت؛ تبریزی به کنار رفت
به ناچار یا با انتخاب، مرتضی تبریزی این بار هم 

با سرمربی جدید کار خود را به عنوان وینگر آغاز 
کرد؛ پستی که خود او شاید تمایل زیادی به آن 
نداشته باشد، اما این بار تبریزی برای استقلال 
درخشید و 2 بار موفق به گل زنی شد و بارها 
برای آبی  ها موقعیت سازی کرد. تغییر پست 
مرتضی تبریزی و استفاده از دیگربازیکنان در 
نوک خط حمله، شباهت 2 سرمربی خارجی 
استقلال است و هر 2 سرمربی تصمیم گرفتند 
تا مهاجم بلندقامت خود را از دروازه دور کنند 
تا به این ترتیب برای او فضای بیشتری ایجاد 
کنند؛ موضوعی که می تواند دوبــاره برای 

تبریزی یک چالش باشد.

 دومین تفاوت؛ خریدها درخشیدند
شفر بعد از اولین تابستان خود با استقلال 
که درنهایت تنها تابستان او شد، نتوانست از 
خریدهای خود به خوبی استفاده کند. تقریبا 
تمامی خریدهای او ناکام بودند یا حتی برای 
رسیدن به فرم خوب خود به زمان زیادی نیاز 
داشتند؛ اما تیم استراماچونی خیلی سریع 
توانسته است جدیدها را بپذیرد. 2 خرید جدید 
استقلال برای این تیم گل زنی کردند و البته 
ریگی نیز نشان داد که می تواند مهره ای مؤثر 
برای سرمربی ایتالیایی باشد. استراماچونی 
البته هنوز شخصا برای خریدهای جدید وارد 
بازار نشده و باید منتظر خریدهای او به ویژه 
در خط حمله برای تقویت استقلال باشیم؛ 
جایی که شاید زمان مناسبی برای مقایسه او 

با گذشته استقلال باشد.

 تفاوت اصلی؛ مرد خون سرد ایتالیایی
این دیدار دوستانه نشان می دهد که سرمربی 
استقلال به ندرت به کنار خط می آید و 
ترجیح می دهد فعلا تنها تماشاگر باشد. او 
در تمرینات قبلی نیز همواره چهره ای جدی 
و شاید خشن داشته تا برخلاف تجربه قبلی 
استقلالی ها از یک پیرمرد خندان آلمانی، 
آبی ها حالا یک جوان جدی ایتالیایی را روی 
نیمکت ببینند. بر خلاف شفر که علاقه زیادی 
به دوربین و رسانه داشت، استراماچونی حتی 
فعلا به اندازه حضور در یک جشن تولد نیز 
به تیم نزدیک نشده و ترجیح می دهد فاصله 
خود را با تیم حفظ کند. استقلالی ها باید فعلا 
جدیت این سرمربی را تحمل کنند تا شاید 
بعد از رسیدن استقلال به شرایط ایده آل 
و حد مطلوب و با گذشت زمان و در کوران 
مسابقات، استراماچونی از چهره جدید خود 

رونمایی کند. 

سعید معروف، سیدمحمد موسوی، پوریا فیاضی، 
میلاد عبادی پور، امیر غفور، علی شفیعی و جوانان 
باانگیزه ای مانند علی اصغر مجرد، جواد کریمی، 
پوریا یلی، محمدرضا حضرت پور و مؤذن، راهی 
فینال شده  است تا آنجا بتواند برای نخستین بار 
در اقدامی تاریخی والیبال ایران را بر روی سکوی 
لیگ جهانی قرار دهد. انگیزه و تجربه، 2 سلاح 
قدرتمندی است که در دستان ایگور وجود دارد و 

باید دید چگونه از آن ها بهره خواهد برد.

 سکوی دلاری
تاریخ سازی با قرارگرفتن روی سکو شکل خواهد 
گرفت؛ سکویی که علاوه بر تاریخ سازی، از نظر مالی 
نیز منافع بسیاری برای والیبال ایران خواهد داشت. 
طبق اعلام فدراسیون جهانی، حدود 6میلیون 
دلار برای تیم های برتر در نظر گرفته شده است 

که سهم تیم نخست یک میلیون دلار، تیم دوم 
500هزار دلار، تیم سوم 300هزار دلار، تیم چهارم 
150هــزار دلار، تیم های پنجم و ششم 75هزار 
دلار خواهد بود. تیم ملی والیبال ایران تنها یک بار 
به همراه کواچ در ســال2014 در مرحله نهایی 
 حضور داشت و در یک قدمی سکو در جایگاه چهارم

 قرار گرفت.

  برزیل و لهستان، سد صعود به فینال
طبق دستورالعملی که FIVB قبل از شروع 
مسابقات لیگ ملت های2019 اعلام کرده بود، 
با توجه به حضور آمریکا در جمع 6 تیم برتر، این 
تیم در گروه یک به همراه تیم های سوم و چهارم 
قرار می گیرد؛ یعنی آمریکایی ها به عنوان سرگروه 
با تیم های روسیه و فرانسه در یک گروه سه تیمی 
قرار گرفتند. ازسوی دیگر برزیل و ایران به عنوان 
تیم های اول و دوم، با لهستان که در رده پنجم 
قرار گرفت، هم گروه شدند. این درحالی است 
که اگر ایران در روز آخر موفق به شکست آمریکا 
می شد، سرنوشت 2 گروه کاملا تغییر می کرد و 
ایران با آمریکا و روسیه در یک گروه قرار می گرفت. 
بدین ترتیب 2 گروه سه تیمی مرحله نهایی لیگ 
ملت های2019 به میزبانی شیکاگو به شرح زیر 

مشخص شدند:
گروه A: آمریکا، روسیه و فرانسه
گروه B: برزیل، ایران و لهستان

مسابقات مرحله نهایی 19 تا 23 تیرماه به میزبانی 
شیکاگو برگزار خواهد شد که ایران اگر بتواند از 
میان این 3 تیم جزو 2 تیم برتر گروه خود قرار 
بگیرد، به مسابقه نیمه نهایی خواهد رفت و برای 

صعود به فینال تلاش می کند.
برنامه مسابقات ایران در مرحله نهایی این رقابت ها 

به شرح ذیل می باشد:
پنجشنبه 20 تیر: ایران - لهستان، ساعت 5 صبح

جمعه 21 تیر: ایران - برزیل، ساعت 5:30 صبح

تاکتیک استراماچونی؛ حمله به عمق
بررسی تفاوت ها و شباهت های شفر و سرمربی جدید استقلال

دوئل های داغ در ینگه دنیا  

ژاوی

Xavi
افتخار بابا

ماتراتزی

Materazzi
در کنار کانیگیا و ریوالدو در 
مالزی

ویدال

Vidal
دوستت دارم برادر،
تو فوق العاده ای

ایران، برزیل و لهستان، در فینال لیگ ملت های والیبال هم گروه شدند
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اســت؛ درســت شبیه یورش های 
شماره 5 قلب دفاع هدف گلکار به 
مهاجمان حریف که قصد دروازه شان 
را کرده بودند. می گوید: مربی ها قبلا 
با شرح وظایف معلمی و مربیگری کار 
می کردند، اما الان این کار را یک نوع 
تجارت می بینند. با خودشان می گویند اگر 
پولی به ما نمی دهند، چرا کار کنیم؟ الان معلم 
ورزش ها دنبال کاسبی هستند و به بچه های 
نگاه می کنند.  ــول  پ به چشم  مدرسه 
یــن هفته »سه شنبه ها با  پیش کسوت ا
پیش کسوتان فوتبال« 18 سال مسئول 
انجمن فوتبال آموزشگاه های ناحیه 3 مشهد 
بوده و حالا دلش از مرگ فوتبال آموزشگاهی 
خون است. اسماعیل خرسندی که در دوران 
فوتبالش ابومسلم و پیام را تجربه نکرده، از این 
بابت هیچ پشیمانی ندارد و معتقد است خیلی 

از بازیکنان آن دوران به حقشان نرسیدند.
 به وقت تولد

متولد اول اردیبهشت 1336 مشهد هستم. در 
چهارراه لشگر به دنیا آمدم و از سه سالگی در 

منطقه کوهسنگی بزرگ شدم.
 تعداد فرزندان

3 فرزند دارم؛ یک پسرم مهندس تأسیسات 
است و پسر دیگرم دکترای ورزش دارد. 
دخترم نیز کارشناس ارشد مدیریت شهری 
است. فرزندانم با ورزش بیگانه نیستند و هر 

3 اهل ورزش اند.
 فعالیت ها و افتخارات فوتبالی

فوتبال را در زمین های خاکی کوهسنگی 
آغاز کردم و سال 52 ،53 بود که فوتبال را به 
صورت جدی تر و باشگاهی آغاز کردم. پیش 
از آنکه به هدف گلکار بروم، در تیم های عدل، 
راه آهن و کارگران بازی کردم و بعد از آن بود 
که زمینه اتصال بروبچه های 3 منطقه آبکوه، 
کوهسنگی و گاز را فراهم کردم و در تیم هدف 
گلکار توپ زدم. تا پایان دوران فوتبالم در این 
تیم بودم و به مدت 9 سال بازوبند کاپیتانی 

تیم را می بستم.  
 دوران مربیگری

 مدرک مربیگری B آسیا دارم و دوره داوری هم 

گذرانده ام. در تیم هدف گلکار یکی، دو سال 
آخر مربیگری کردم. در رده های پایه مربی 

تیم های رنگین فلز، پیام و... هم بوده ام.
 شاگردان

ارسطو محمدی، سیروس سنگچولی، 
حسین هوشیار و منصور جمالیان از شاگردانم 

بوده اند.
 شغل در کنار فوتبال

سال 59 استخدام آموزش وپرورش شدم و 
در شغل دبیری ورزش خدمت کردم. الان 
هم بازنشسته آموزش وپرورش هستم اما در 

کانون بازنشستگان خدمت می کنم.
 خودرو و منزل

خودرو ندارم اما سمند پسرم دست من است. 
یک خانه  هم در بولوار اندیشه دارم که دست 

مستأجر است.
 آخرین فعالیت ورزشی

تیم  ن  پیتا کا پیش  ه  ما چند همین 
پیش کسوتان مشهد در لیگ پیش کسوتان 
کشور بودم. الان هم هرهفته با بچه های قدیم 

به سالن می رویم و ورزش را رها نکرده ام.
 تلخ  ترین و شیرین ترین اتفاق فوتبالی

شیرین ترین اتفاق، حضور ابومسلم و پیام در 
لیگ  برتر بود و بدترینش هم نابودی همین 2 

تیم که کام همه را تلخ کرد.
 حال و روز امروز فوتبال مشهد

واقعیت این است که حال فوتبال مشهد خوب 
نیست؛ چون جایگاه فوتبال را در ابتدا مدیران 
و مربیان مشخص می کنند و بعد بازیکنان. 
استعداد همیشه بوده، هست و خواهد بود اما 
دیده شدن این استعدادها بر عهده مربیان 
دلسوز است که باز هم مدیران باید از آن  ها 
حمایت کنند. فوتبال ما امروز در این بخش 

مشکل دارد.
 گله فوتبالی

گلایه دارم. از خودمان گلایه دارم. از خود ما 
ورزشی ها گلایه دارم. از خودمان که هوای 
همدیگر را نداریم. هوای غیرفوتبالی ها را داریم 
اما هوای خودمان را نداریم. معتقدم بر خلاف 
شعارهای آرمانی مان، عمل گرا نیستیم. آن 
زمان که باید از هم حمایت کنیم، پشت هم 

را خالی می کنیم.

ما فوتبالی ها 
هوای همدیگر را نداریم!

گپ وگفت با اسماعیل خرسندی، پیش کسوت تیم فوتبال هدف گلکار

هیئت انجمن های ورزشی استان 
با داشتن 24 کمیته، بزرگ ترین 
هیئت ورزشی محسوب می شود. 
این هیئت شاید به لحاظ مخاطب 
ــدازه یک هیئت فوتبال هم  به ان
نباشد، اما به لحاظ کمیت با داشتن 
رشته های گوناگون با سایر هیئت ها 
قابل مقایسه نیست. محسن قهرمانی، داور 
پیش کسوت فوتبال که حالا از دنیای داوری 
فاصله گرفته، چندی است که ریاست این 
هیئت را در استان برعهده گرفته است. او 
که در دوران قضاوتش روحیه خبرسازی 
داشت، در مسئولیت متفاوتی که پذیرفته 
نیز همین روحیه را حفظ کرده است. نشان 
به این نشان که نشست خبری دیروز او با 
اهالی رسانه سرشار از سوژه هایی بود که 
هرکدام قابلیت تبدیل شدن به یک خط 
خبری را دارد؛ از صحبت هایی که درباره 
هیئت فوتبال داشت تا آنچه که درباره سالن 
بهشتی گفت. قهرمانی که یکشنبه این هفته 
وارد 45 سالگی خود شد و به همین مناسبت 
در پایان نشست با برگزاری جمع وجور یک 
جشن تولد از سوی همکارانش غافلگیر شد، 
ابتدا از مشکلات سالن بهشتی که منبع اصلی 
درآمد هیئتش محسوب می شود، صحبت 
کرد. او گفت: عده ای فقط فکر می کنند 
سالن بهشتی پول ساز است، درحالی که این 
سالن زمان زیادی را به تمرین تیم های لیگی 
و اردوهای تیم ملی و مراسم های مختلف 
اختصاص داده است که به طور مثال باشگاه 
فرش آرا برای برگزاری 490 جلسه تمرینی 
خود در این سالن تاکنون ریالی پرداخت 
نکرده است. احسان عسگری، رئیس هیئت 

انجمن های ورزشی مشهد که مدتی است 
یار غار محسن قهرمانی شده است، یکی از 
حاضران در این نشست بود که حضورش 
باعث سؤالاتی درباره ثبت نام او در انتخابات 
هیئت بدن سازی و پرورش اندام شد، اما 
محسن قهرمانی با دفاع از او گفت: عسگری 
صلاحیت حضور در هیئت بدن سازی را 
دارد و من نیز زمانی دوست داشتم در این 
هیئت فعالیت کنم. عسگری هم در پاسخ 
به خبرنگاران گفت برای انتخابات هیئت 
بدن سازی تصمیم خود را گرفته است و 
می خواهد با تمام قدرت در مجمع حضور 
پیدا کند. در ادامه این نشست هم سؤالات 
متعددی مطرح شد که برخی از آن ها کاملا 
خارج از موضوع بود اما قهرمانی همه آن ها را 
جواب داد. جذاب ترین بخش این پرسش ها 
موضوع هیئت فوتبال و شرایط جدیدش بود 
که قهرمانی در این رابطه هم نظر خودش 
را داشت و گفت: ما فوتبالی ها  رکورددار 
خودزنی در کشور هستیم و همین مسئله 
باعث ورود غیر فوتبالی ها به این رشته شده 
است، ولی با این حال معتقدم یک مدیر 
می تواند در فوتبال موفق باشد اما باید برای 
حل مشکلات در ابتدا برنامه های کوتاه مدت 
داشته باشد. امیدوارم رئیس جدید هیئت 
از افــرادی استفاده کند که مناعت طبع 
داشته باشند و برای مسائل مالی در هیئت 
مسئولیت نگیرند. رئیس هیئت انجمن های 
ورزشی استان از داوری هم غافل نشد و با 
انتقاد از وضعیت داوری خراسان رضوی 
گفت: اگر می گویند در داوری قطب کشور 
هستیم، دروغ است؛ ما دیگر هیچ حرفی 

برای گفتن در کشور نداریم.

و  د جــو پیش کسوت 
ــان در ســن 54  اســت
سالگی و بعد از تحمل 
سال ها بیماری به دیار 
باقی شتافت. هاشم بوستانی، رئیس 
اسبق کمیته پیش کسوتان هیئت جودو، 
جوجیتسو و کوراش مشهد که چندسالی 
به علت عارضه کبدی در بستر بیماری قرار 
ــت روز گذشته درگــذشــت. این  داش
جودوکار پیش کسوت اهل مشهد از 
سال های ابتدایی پیروزی انقلاب اسلامی 

فعالیت خود را در این رشته  ورزشی آغاز 
کرد و علاوه  بر کسب عناوین مختلف 
قهرمانی در سطح استان و کشور، سابقه 
مسئولیت کمیته   پیش کسوتان هیئت 
جودو و کوراش شهرستان مشهد را نیز در 
کارنامه داشت. به گفته نام آوران قدیمی 
جــودو خراسان، بوستانی در تمامی 
سال های فعالیت ورزشی خود به عنوان 
سبک وزن جودو، علاوه بر درخشش در 
مبارزات و تکنیک منحصر به فرد خود، 
به عنوان بمب انرژی و روحیه تیم های 

استان، همواره شادابی و نشاط را در 
اردوها و اعزام به مسابقات مختلف به 
ارمغان می آورد. بوستانی که در دوران 
قهرمانی در وزن 60 کیلو مبارزه می کرد. 
وی 3 پسر داشت و در شغل آزاد مشغول به 
کار بود. این پیشکسوت جودو مشهد در 
میان دوستانش به مسابقه دهنده با 
تعصب شهره بود و اگرچه در سطح ملی 
ــا در  درخــشــش چندانی نــداشــت ام
مسابقات استانی و کشوری چهره ای 

دوست داشتنی و تاثیرگذار بود.  

درگذشت
پیش کسوت  
جودو استان

کارکردن در مشهد سخت است
گپ و گفتی  با کاظم مستحقی راد  که پینگ پنگ مشهد را با نام او در کشور  می شناسند

 کاظم مستحقی راد نه فقط 

ن
وا

خ
ی ا

ض
رت

ــیــس هیئت م ــوان  رئ ــن ــه ع ب
تنیس روی میز استان، بلکه با 
کارنامه درخشان حضور در تیم 
ملی این رشته در دوران جوانی، 
کسب عناوین مختلف کشوری و 
حتی بین المللی و البته یک 
دوران پرُفروغ سرمربیگری در تیم ملی 
بزرگ سالان، یک چهره ماندگار این 
ــران است.  ورزش در مشهد و البته ای
چهره ای که تقویم می گوید حالا 47 ساله 
شده و همین بهانه ای شد تا به سراغش 
برویم. کسی که پینگ پنگ مشهد را در 

ایران بانام او می شناسند.

 از محله فوتبال خیز تا  بازی با راکت

می گوید خانه شان نزدیک حرم امام 
رضا)ع( بوده است. بچه محله ای که از آن 
تا بوده فوتبالیست درآمده، این بار پشت 
میز پینگ پنگ دست به توپ شده است. 
کاظم مستحقی راد می گوید: شاکله 
تیم های پیام و ابومسلم از محله ما بود. 
من با خداداد عزیزی هم کلاسی بودم، 
اما در دوران مدرسه معلمی داشتیم که 
به ورزش پینگ پنگ خیلی علاقه داشت 
و زنگ های تفریح هم ما را به بازی در این 
رشته ورزشی تشویق می کرد. حقیقتش 
ابتدا در رشته های ژیمناستیک، شنا و 
تکواندو فعالیت داشتم. سال 63 در دوران 
راهنمایی، معلمی به نام نعیمی داشتیم 
که با او تنیس روی میز بازی می کردیم 
و بر حسب اتفاق به این رشته علاقه مند 

شدم.

 مدرسه و میزهایی که دیگر نیست

سرمربی سابق تیم ملی تنیس روی میز 
وقتی از ورزش دوران مدرسه می گوید، 
گویی حلقه مفقوده موفقیت امروز ورزش 
کشور را پیدا کرده است. مستحقی راد 
می گوید: آن موقع معلم ورزش ها خوب به 
استعدادهای بچه ها جهت می دادند و آن ها 
را در مسیر بروز و ظهور هدایت می کردند. 
اصل ورزش در آموزشگاه ها شکل می گیرد. 
در تمام دنیا وقتی می خواهند استعدادیابی 
کنند، از مدارس شروع می کنند و آنجا 
درس تخصصی ورزش دارند اما اینجا ما 
فقط به زنگ ورزش به چشم یک تفریح 
نگاه می کنیم. می خواهیم در هفته یک 
روز با زنگ ورزش وقت دانش آموز را 
بگیریم. شاید هم به دنبال پرُ کردن تقویم 
آموزشی مدرسه هستیم! ما اگر می خواهیم 
ورزشمان قوی شود، باید از مدارس و 

ورزش آموزشگاهی شروع کنیم.

 استعدادیابی در جایی سخت

مستحقی راد می گوید: چندی پیش 170 
بچه مهدکودکی 4 تا 6 سال را دور هم جمع 
کردیم و با برنامه های فرهنگی و تفریحی 
تلاش کردیم به آن ها تنیس روی میز را 
یاد بدهیم تا به این رشته علاقه مند شوند. 
اگر از این 170 نفر 10 نفر جذب این رشته 
شوند و استعداد باشند و از آن 10 نفر فقط 
2 نفر را پرورش بدهیم تا آینده به کار تیم  
ملی بیایند، کار خودمان را کرده ایم. وی 
اضافه می کند: راستش را بخواهید، کار 
کردن در مشهد سخت است، باید خدا 
به ما کمک کند. من سال ها بیرون از این 

شهر بودم. در این شهر اسپانسر کم است و 
کسی کمکی نمی کند و کار بر دوش خود 
هیئت هاست. رئیس هیئت تنیس روی میز 
خراسان رضوی اظهار داشت: رشته تنیس 
روی میز باعث تقویت عضلات، از بین بردن 
آلزایمر، هماهنگی عصب و عضله، تقویت 
دید چشم و بالا بردن عکس العمل و... 
می شود. سن این رشته ورزشی از 6 سال 
تا 85 سال است. شما باید بالأخره فوتبال 
و والیبال را در یک سنی کنار بگذارید اما 
در تنیس روی میز این طور نیست. زمانی 
پیشنهاد کردم همان طور که پارکینگ را 
برای مجتمع ها اجباری کرده اند، گذاشتن 
یک میز پینگ پنگ را هم برای هر مجتمع 
الزامی کنند. متأسفانه این پیشنهاد 

عملیاتی نشد.

 یک مُشت افتخار، یک جین آبرو

کاظم مستحقی راد در کارنامه کاری خود 
عناوین درخشانی دارد؛ از عضویت در 
تیم ملی به عنوان بازیکن تا سرمربیگری 
بزرگ سالان پینگ پنگ باز ایران در لباس 
ملی. او درباره افتخاراتش می گوید: سال 
66 نفر سوم تیم ملی جوانان ایران شدم. 
سال 67 عضو تیم ملی بزرگ سالان و به 
مسابقات آسیایی اعزام شدم. 16 سال 
در عضویت تیم های ملی جوانان، امید 
و بزرگ سالان بودم. نزدیک به 40 سفر 
خارجی چه به عنوان بازیکن و چه مربی 
در خدمت تیم ملی تنیس روی میز ایران 
بودم. سرمربی تیم های ملی جوانان، امید 
و بزرگ سالان بودم. سال 91 به عنوان 
مربی اخلاق استان شناخته شدم. از سال 
94 هم رئیس هیئت تنیس روی میز 

استان شدم.

 گرانی های یک ورزش خیابانی

پینگ پنگ یــک ورزش مــردمــی و 
کوچه بازاری است. این رشته ورزشی 
تا همین چند سال پیش و قبل از آنکه 
گرانی به جان ورزش هم بیفتد، به راحتی 
سر از خانه های مردم درمی آورد و می شد 
به سادگی رد پای این رشته جذاب ورزشی 
را در آن دید، اما با این وجود گرانی های 
پینگ پنگ این روزها جان بازیکنانش 
را گرفته است. کاظم مستحقی راد با 
اشاره به این گرانی ها می گوید: گرانی 
وسایل پینگ پنگ اتفاق بدی است. ما 
الان نزدیک به 20 باشگاه فعال در شهر 
مشهد داریم که استقبال خیلی خوبی 

از آن ها می شود اما همین گرانی وسایل 
کار را سخت کرده است. الان یک بازیکن 
حرفه ای شبی 2 توپ را می  شکند و هر 
توپ تنیس روی میز 10 هزار تومان است. 
رویه یک راکت استاندارد مسابقات حدود 
5 میلیون تومان است. عمر مفید یک رویه 
برای یک قهرمان ورزشــی 30 ساعت 
است. یعنی اگر روزی 2 ساعت تمرین 
کند، هر 15 روز باید رویه راکت را عوض 
کند. یک چوپ راکت نیز بین 2 تا 3 میلیون 
تومان هزینه دارد. او اضافه می کند: البته 
این رشته ورزشی برای استفاده مردمی 
و عامیانه اش ورزش ارزانی است. یک بار 
رفتن و ورزش کردن در باشگاه برای 
مردم بین 8 تا 10 هزار تومان هزینه 
دارد. پینگ پنگ، هم بعد همگانی دارد و 
هم بعد حرفه ای. در بحث همگانی خوب 
عمل کرده ایم. همین چند وقت پیش 
یک جشنواره برگزار کردیم و ظرف 2 روز 

1800 نفر آمدند .

 ماجرای دختری به نام »مهشید«

»مهشید اشتری قهرمان بلامنازع تنیس 
روی میز بانوان اســت.« این را کاظم 
مستحقی راد می گوید. او معتقد است 
که پنجم شدن اشتری در مسابقات 
انتخابی تیم ملی خیلی بد نیست. او اضافه 
می کند: در ورزش قهرمانی یک جاهایی، 
شرایطی برای ورزشکار به وجود می آید 
که ممکن است روزش نباشد. مهشید 
در انتخابی تیم ملی با 4 نفر اول تا چهارم 
هم امتیاز بود و فقط به خاطر گیم شماری 
و پوئن پنجم شد. او می توانست با همین 
نتیجه اول شود، اما شرایطش خوب نبود. 
هم مریض احوال بود و هم شرایط روحی 
خوبی نداشت. با این همه به اردوی تیم 
ملی دعوت شد. فقط می توانم بگویم 
اشتری در این مقطع خیلی بدشانس بود، 
اما با این حال در انتخابی المپیک شرکت 
خواهد کرد و به احتمال فراوان با تیم به 

بازی های آسیایی اعزام می شود.

 ملی پوش شدن ؛ آسان یا سخت؟!

ــای رئیس وقتی با چالش حضور  آق
ستاره هایی از مشهد در تیم های ملی 
رو بـــه رو مــی شــود، می گوید: ما الان 
شرایطمان در پینگ پنگ خراسان خیلی 
خوب است. من 3 سال پیش که آمدم، 
قولی دادم و آن این بود که در بخش پایه 
خوب کار کنیم. همین هفته گذشته، 3 

بازیکن خردسالمان به اردوهای تیم ملی 
رفتند. مبین راعی مقدم، محمدپرهام 
محمودی گلستانی و یکتا ادیبیان جزو 
برترین های کشور هستند و در اردوهای 
تیم ملی حضور دارند. ما روی سنین پایه 
کار می کنیم و ان شاءا... ظرف دو، سه سال 
آینده ما دو، سه بازیکن دیگر به تیم های 
4 سال پیش  ملی معرفی می کنیم. 
مشهد پینگ پنگ باز در حد اردوهای تیم 
ملی رده  های پایه نداشت. در بخش پایه 
تمام آنچه را کاشتیم، الان درو می کنیم. 
او دربــاره داشتن ملی پوش در رده 
بزرگ سالان خاطرنشان می کند: نوشاد 
و نیما استثنا هستند.  ما کلا 4 ملی پوش 
بزرگ سال داریم که به مسابقات آسیایی 
و جهانی اعزام می شوند. من الان برای 
داشتن ملی پوش بزرگ سال در مشهد 

اصلا قول نمی دهم. 

 سیلی روسی و شکست افسانه

قهرمان افسانه ای ژاپن، ماتسو شیتا، 
در سال 76 جزو 20 نفر اول دنیا بود. 
ستاره ای که مقابل ستاره مشهدی آن 
روزها ناکام ماند. مستحقی راد خاطره این 
پیروزی بزرگ را این چنین بیان می کند: 
پیروزی مقابل پینگ پنگ باز ژاپنی خیلی 
ارزشمند بود؛ کاری که دیگر شاید تکرار 
نشود. مسابقات بین المللی دهه فجر بود 
و تیم ملی ژاپن با تمام قدرت به ایران 
آمده بود. من به دلیل مراسم عروسی ام 
در مسابقات بخش تیمی حضور نداشتم 
و ژاپنی ها همه تیم ایران را بردند، اما در 
بخش انفرادی من ابتدا بازیکن روسیه را 
بردم. نکته جالب اینکه بعد از برد مقابل 
بازیکن روس، مربی این بازیکن توی 
گوش او زد و این صحنه را هیچ وقت از 
خاطر نمی برم. بعد از این به ماتسو شیتا 
رسیدم. ماتسو تیمش که اول شد بماند، 
تمام بازیکنان ایران را با نتایج عجیب و 
غریب 21 بر 2، 21 بر 3 و... برد، اما من در 
یک بازی عجیب او را شکست دادم. گیم 
اول را باختم. گیم دوم را هم باختم اما در 
گیم سوم و درحالی که هیچ کس انتظار 
نداشت، حریف ژاپنی را 24 بر 22 بردم 
تا جمعیت حاضر در سالن آزادی اصفهان 
منفجر شود. فکر کنم 2500 یا 3000 نفر 
به سالن آمده بودند. بعد از برد من برای 
دقایقی سالن به هم ریخت و مسابقات 
میزهای دیگر هم به خاطر جو به وجود 

آمده تعطیل شد.

خرسندی در قاب خاطره
محاصره شاهینی ها

اسماعیل خرسندی پا به توپ در محاصره 4 بازیکن تیم شاهین تهران- عکس در ورزشگاه 
تختی مشهد گرفته شده و مربوط به بازی تیم های هدف گلکار و شاهین در جام حذفی 
است. شاهین در دهه 60 با داشتن بازیکنانی نظیر امیر قلعه نوئی، کریم باوی ، مجتبی 

محرمی ، محمد حسین ضیائی و ...از تیم های پرقدرت فوتبال ایران بود.

تقویم ورزش مشهد

1351

11 تـیر

سالروز تولد کاظم مستحقی راد 
 پیش کسوت رشته تنیس روی میز 

و سرمربی سابق تیم ملی

از برگزاری جشن تولد
تا حرف های خبرساز قهرمانی

در نشست هیئت انجمن های ورزشی استان چه گذشت؟
ی

وز
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ر ن
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ن

خبرویژه

نتایج فوتسال نوجوانان 
لیگ برتر استان

هفته اول

 98   04   07 جمعه 

تربیت 1 - قدسیان 0

شاهین 3 - شهدای مدافع حرم 0

پویا نوین 2 - نورالرضا 3

پیشگامان 4 - ایران جهان 2

نتایج فوتسال نونهالان 
لیگ برتر استان

هفته اول

 98   04   07 جمعه 

قدسیان 4 - فرآوری پسته 0

شاهین 2 - افلاکیان 0

پویا نوین 4 - ستارگان تاک 2

پیشگامان 6 - آریایی 1

برنامه فوتبال بزرگسالان 
دسته دوم مشهد

هفته ششم
زمین چمن شماره یک تختی

 98   04   10 2شنبه 

نخبگان 1 - سایپا 1

مهرام 4 - بهمن فردوسی 1

 98   04   11 3شنبه 

ابومسلم ثامن - گالری پرستیژ / 12:00

چی توز - شهید موسوی / 14:00

 98   04   12 4شنبه 

ثامن - پیام پارس / 12:00

تکاور - وحدت خوزستان / 14:00
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